
 

 

 

 

Sveio kommune 

 
 

Møteprotokoll – Kommunestyret 
 
 

Utval: Kommunestyret 

Møtestad: Kommunestyresalen 

Dato: 06.11.2023 

Tid: 

Pause: 

Gruppemøte: 

Kl. 18:00 

Kl. 21.54–21.57 

Kl. 20.37–21.17 

Kl. 22.18–22.25 

 
 
Følgande medlemmer møtte: Parti 
Anne Lise Økland AP 
Inger-Emilie Kvalvåg Panayiotou AP 
Kristian Haaland AP 
Linn Therese Erve AP 
Tatsiana Kozel AP 
Leif Tore Haukås FRP 
Ruth Grethe Østebøvik Eriksen FRP 
Vibeke Enerstvedt FRP 
André Mundal Haukås H 
Grethe Lier Alne H 
John Kristian Økland H 
Mikal Møller Hovda H 
Cato Sivertsen INP 
Jan Øyvind Gravdal INP 
Jarle Jacobsen KRF 
Sondre Natås Strand KRF 
Kjartan Moe Hustvedt MDG 
Arne Valen SP 
Monica Vandaskog Valen SP 
Olav Østebø Olsen SV 
Asle Georg Halleraker TVF 
John Anders Semb TVF 
 
Forfall: Parti Vara: Parti 
Rune Teikari FRP Belinda Teikari FRP 
Carl Enoksen H Lars Einar Hollund H 
Vidar Høyland SP Endre Hetlesæter SP 
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Andre som møtte: 
Helge Matre (ELR) 
 
 
 
 
Før møtet blei sett blei det halde tre presentasjonar: 
 
▪ E39 Bokn–Bømlafjorden v/Statens vegvesen – Henry Dammna og Unni Høivik 
▪ Kulturminneplanen v/eining for samfunnsutvikling – Ellen Urheim Tveit 
▪ Budsjettframlegg for 2024 v/rådmann Jostein Førre og økonomisjef Peter Olav Lura 

 
 
Endring av sakslista:   
Sak 132/23 blei behandla til sist, i lukka møte, jf.                
koml. § 11-5 (3) a   
  
Endring i tal på medlemmer til stades:   
Ingen.               
    
Til å skriva under møteboka blei valde: Parti 
Linn Therese Erve  AP              
Vibeke Enerstvedt  FRP   
                                                    
Til stades frå administrasjonen: Tittel 
Jostein Førre  Rådmann              
Bjarte Stølås Storli  Politisk sekretær   
                                                    
Underskrifter: Sign.: 
André Mundal Haukås  Digital signatur 
    
Linn Therese Erve    Digital signatur 
    
Vibeke Enerstvedt  Digital signatur 
    
Bjarte Stølås Storli                                      Digital signatur 
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114/23 Fartein Valen – Løypemelding om arbeidet i framtida 
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119/23 Kommunedelplan Sveio sentrum – Vedtak 
 

120/23 Møteplan 2024 
 

121/23 Nyskapande aktivitetanlegg – Vegen vidare 
 

122/23 Planprogram – Bustadsosial handlingsplan 
 

123/23 Rullert kommunedelplan for kulturmiljø til høyring 
 

124/23 Ryvarden kulturfyr KF – Tertialrapport 
 

125/23 Finansrapportering 2. tertial 2023  
 

126/23 Tertialrapport pr. 31.08.23 
 

127/23 Val av representantar til folkevalde og andre organ 2023–2027 
 

128/23 Val av eldreråd 2023–2027 
 

129/23 Val av råd for personar med nedsett funksjonsevne 2023–2027 
 

130/23 Val til styret i Torger Torgersens legat 
 

131/23 
 
132/23 

Val til Region Sunnhordland IKS og Sunnhordlandsrådet IPR 
2023–2027 
Nytt tiltak – Unntatt offentlegheit 

      

133/23 Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport – Planarbeid 
 

 
 
  



 

Side 4 av 38 
 

 
111/23 Godkjenning av innkalling og protokoll 
 
 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
KOM - 111/23 Vedtak: 
 
Innkalling dagsett 27. oktober 2023, samt tilleggsinnkalling dagsett 3. november 2023, blir godkjent.  

Protokoll frå møte 2. oktober 2023 blir godkjent.  

 
 
 
112/23 Referat og meldingar 
 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
KOM - 112/23 Vedtak: 
 
Referat og meldingar blir tatt til orientering. 

 
 
 
113/23 Orienteringar 
 
 
 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Rådmannen orienterte om status i større prosjekt: 

 Sveio brannstasjon: Lagerbygg reist og tatt i bruk. Brannbilar og utstyr frå Haugaland brann 
og redning flytta over. Starta med riving av gammal brannstasjon. Bygningsdelar skal 
sorterast i fraksjoner. Oppstart for byggearbeid for ny brannstasjon i desember 2023. 
Ferdigstilling for heile prosjektet i desember 2024. 

 Førde brannstasjon: Vurdering av alternativ for plassering pågår. Forhandling med aktuell 
grunneigar. Ein kjem tilbake med politisk sak og tilråding så snart det er mogleg. 

 Eikeland gravplass: Tomt er utsprengd. Ferdigstilling i siste del av januar 2024, med atterhald 
om frost. Plen, beplanting og asfaltering kan ev. måtte ferdigstillast våren 2024. 

 Sveio barnehage: Planlegging pågår. Engasjert konsulentfirmaet ABO for reguleringsarbeid. 

 Badeanlegg, inkl. trafikksikring ved Sveio skule og utskyting av tomt: På vent til prosjektet 
“Nyskapande aktivitetsanlegg” er behandla. 
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 Kommunehus – oppgradering/ombygging: På vent. Kjem tilbake med politisk sak på nyåret 
2024. 

 Trafikksikring: Gatelys på Bjelland er ferdige. 

 Turvegprosjekt Auklandshamn: Planlegging pågår, bl.a. meir detaljert vurdering  av trasé og 
vurdering av regulering. 

 Vigdartun: Montert ein radonbrønn. Undersøker effekt av denne. Flere radonbrønnar og 
lydisolering av klasserom er send ut på anbod. 

 Solcellepanel på SOS: Ferdig. 

 Vikse skule – tak og ventilasjonsanlegg: Fått ny kalkyle. Manglar midlar til full finansiering. Er 
sett på pause, og økonomi blir behandla i investeringsbudsjett til økonomiplan 2024–2027. 

 Kyrkja – enøk: Varmepumpe i Sveio kyrkje snart ferdig. 

 Habilitering – bustadar: Planlegging pågår. 

 Skulehuset på Bua: Avløpsleidning og kum skifta, utført av eigne tilsette. Nytt reinseanlegg 
etablert. Starta med møter med barnehage og bygdelag for planlegging av resterande arbeid 
med huset. 

 Førde skule – uteområdet: Nesten ferdigstilt. 

 Forevatnet reservevatn: Konsesjonssøknad sendt til NVE. Avventar behandling her. Området 
med nytt bygg må regulerast. Resten av 2023 og første havdel av 2024 vil gå til arbeid med 
konsesjon, regulering og utsleppssøknad. Mål om utsending av anbod i 2024. 

 Fjon vassleidning: Anlegget er ferdig. 

Rådmannen orienterte om overgangen til IKT Nordhordland: 

Sveio kommune har i tråd med vedtak i sak KOM-060/23 starta overgang til IKT-drift gjennom 
oppgåvefellesskapet IKT Nordhordland (IKTNH).  

Omlegginga er omfattande og har vore planlagd frå juni og utover hausten. Ei slik omlegging er 
teknisk komplisert og innbefattar mange fagsystem/løysingar. Det har vore planlagt for å avgrensa 
konsekvensen for brukarane mest mogleg, men me har samstundes vore klar over at det vil gå ut 
over IKT-tenestenivået i ein periode, og at ikkje-planlagde hendingar vil oppstå i ei slik omfattande 
overgang. 

Hovudomlegginga starta fredag 20. oktober om ettermiddagen og gjekk ut veke 43. I denne 
omlegginga har ein lagd om brukarar, program, nettverk, kopimaskinar og datamaskinar. IKT-
tenestene har med desse ulike omleggingane vore påverka i ulik grad for brukarane.  

Når det gjeld fagsystem er nokon av dei største flytta over til IKT Nordhordland eller som skyteneste 
(Acos Websak og Møte). Me vil arbeida vidare med å flytta fleire system i tida framover.  

I omleggingsperioden har det vore fleire teknisk personell frå IKTNH til stades på plassen og det har 
vore oppretta eigne teamskanalar for informasjonsdeling. Det har vore to ressurspersonar som har 
følgd opp brukarar lokalt, i tillegg til brukarhjelpa. Lokale tilsette, som f.eks. digitaliseringsrådgivar og 
driftsoperatørar har bidratt i arbeid. 
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I perioden er det løyst 323 innmelde saker til brukarhjelpa og status i dag er at det er 58 opne saker. 
Mange av dei opne sakene omhandlar same hending i omlegginga. Innmelde saker blir i systemet til 
dei er løyste eller avslutta. 

Eit sentralt arbeidsreiskap er e-post og kalender. Desse løysingane har me drifta av Microsoft (sky). I 
omlegginga måtte me flytta «koplinga» til IKTNH. Dette blei sett i gang 20. oktober og var venta og ta 
nokon døgn ut frå IKTNH si tidlegare erfaring og tida Sveio kommune brukte å flytta frå lokal drift til 
sky noko tilbake i tid. Sjølve flyttinga skjer i Microsoft sitt driftsmiljø i Europa og er utanfor vår 
direkte kontroll. Denne flyttinga har tatt lengre tid enn kva me føresåg. Brukarane har i perioden hatt 
tilgang til e-post og kalender, men det har i ulik grad tatt tid å få historikken tilbake inn i postboksen. 
Framdrifta har gått etter køprinsipp og tildelt flyttekapasitet. I dag har dei fleste fått tilbake 
historikken. 

Tilsetta i Sveio kommune og i IKTNH har stått på for å få ei så bra overgang som mogleg. 
Servicegraden og fokus til IKTNH har vore opplevd bra i omlegginga. 

Me ser no fram til å fokusera meir på digitalisering og nye moglegheiter som samarbeidet gir oss 
framover. 

Nokon usikra tal: 

 Brukarar: 750 + elevar 

 Program: 160 (tidlegare telling) – lokalt installerte større program ligg på mellom 50–100 

 Nettverk: 150 trådlause sendare + X antall switchar på kvar lokasjon, samt brannmurar, fiber, 
leide linjer etc. 

 Kopimaskinar: Ca. 20 

Datamaskiner er tanka (sett opp på nytt med operativsystem og eit spesifikt oppsett tilpassa nytt 
driftsmiljø). 

*** 

Etter framlegg frå Lars Einar Hollund (H) bad kommunestyret rådmannen legga fram ein rapport som 
gjer greie for følgande spørsmål:  

 Korleis var migreringa organisert? 

 Kva kompetanse hadde prosjektet å støtta seg til? 

 Blei det gjennomført ein pilot (test) av migrering av kommunen sine system til ny plattform, 
for å identifisera problemkjelder? 

 Ble piloten testa opp mot brukarar for å sjå om dei fekk tilgang til dei nye systema etter at 
pilotmigrering var gjennomført?  

 Blei det avtalt ein tidsfrist fo kor lenge migreringa skulle ta, og kor lenge systema var 
utilgjengelege for brukarane? 

 Blei det avtalt nokon form for tilbakeføring ("roll-back") til gamle system, dersom tidsfrist 
ikkje blei halde? 

 Ligg det føre ein migreringsplan og -strategi som var godkjent av rådmannen? 
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 Korleis gjekk migreringa av dei enkelte systema og når hadde brukarane 100 % tilgang til sine 
system på ny plattform? 

 Har alle brukarane fått tilgang til alle sine data etter migreringa?  

 Blei det vurdert gradvis migrering framfor «big bang»? 
  

 
KOM - 113/23 Vedtak: 
 
Informasjon gitt blir tatt til orientering.  

 
 
 
114/23 Fartein Valen – Løypemelding om arbeidet i framtida 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret tar løypemeldinga til orientering. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
På spørsmål frå Kjartan M. Hustvedt (MDG) om status for statua av Fartein Valen, viste rådmannen 
først til at spørsmål må sendast på førehand, jf. reglementet for folkevalde organ. Med atterhald om 
at rådmannen ikkje har henta inn oppdatert informasjon, viste rådmannen til at siste avtale med 
kunstnaren er at hovudet til statua skal inkorporerast i ein ny installasjon ved Fartein Valen-heimen. 
Sjølve statua står no på kommunalt lager.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 114/23 Vedtak: 
 
Kommunestyret tar løypemeldinga til orientering. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som hovudutval oppvekst/kultur si tilråding.  
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FOR - 120/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Kommunestyret tar løypemeldinga til orientering. 

  

 
16.10.2023 Hovudutval oppvekst/kultur 
 
Behandling 
 
På spørsmål frå John Kr. Økland (H) orienterte kommunalsjef nærmare om organiseringa av Fartein 
Valen-arbeidet.  

Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg. 
 

 
HOK - 037/23 Vedtak: 
 
Hovudutval oppvekst/kultur si tilråding til formannskapet: 

Kommunestyret tar løypemeldinga til orientering.  

  

 
 
115/23 Framtidig organisering av brannvesen – Potensielt samarbeid med 
Haugesund brannvesen 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Sveio kommune melder seg ut av Haugaland brann og redning IKS. Kommunestyret gir 
rådmannen mynde til å senda formell utmelding til Haugaland brann og redning IKS så snart 
forholda ligg til rette for det. 

2. Kommunestyret gir rådmannen mynde til å inngå avtale med Haugesund kommune om 
samarbeid med Haugesund brannvesen innanfor rammene av saka. Ny organisering skal vera 
på plass så raskt som det er føremålstenleg. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
På spørsmål frå Sondre N. Strand (KrF) om rehabilitering av Førde brannstasjon sett opp mot 
vedtaket i sak KOM-044/18 om nybygg, viste rådmannen først til at spørsmål må sendast inn på 
førehand, jf. reglementet for folkevalde organ. Rådmannen viste deretter til at ein jobbar ut frå 
vedtaket om å bygga ny brannstasjon. 
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Ordførar bad om ei nærmare utgreiing frå rådmannen i dette spørsmålet til førstkommande 
formannskap, 13. november.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 115/23 Vedtak: 
 

1. Sveio kommune melder seg ut av Haugaland brann og redning IKS. Kommunestyret gir 
rådmannen mynde til å senda formell utmelding til Haugaland brann og redning IKS så snart 
forholda ligg til rette for det. 

2. Kommunestyret gir rådmannen mynde til å inngå avtale med Haugesund kommune om 
samarbeid med Haugesund brannvesen innanfor rammene av saka. Ny organisering skal vera 
på plass så raskt som det er føremålstenleg. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

På spørsmål frå Monica V. Valen (Sp) viste rådmannen til at avtalen med Haugesund er utforma slik 
at Sveio kommune sjølv vil finansiera eigne bilar, brannstasjonar i kommunen, eige tyngre utstyr og 
lønnskostnadar til lokale mannskap, mens lønnskostnadar til administrative stillingar blir fordelt etter 
folketal.  

På spørsmål frå Jarle Jacobsen om saka skulle ha blitt behandla i hovudutval teknisk/næring, viste 
rådmannen til at gangen tidlegare i saka har vore behandling i høvesvis formannskap og 
kommunestyre. 

Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg. 

 
FOR - 134/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

1. Sveio kommune melder seg ut av Haugaland brann og redning IKS. Kommunestyret gir 
rådmannen mynde til å senda formell utmelding til Haugaland brann og redning IKS så snart 
forholda ligg til rette for det. 

2. Kommunestyret gir rådmannen mynde til å inngå avtale med Haugesund kommune om 
samarbeid med Haugesund brannvesen innanfor rammene av saka. Ny organisering skal vera 
på plass så raskt som det er føremålstenleg. 
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116/23 Godkjenning av revidert selskapsavtale for Haugaland Vekst IKS og 
samarbeidsavtale for Haugalandsrådet IPR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek «Samarbeidsavtale for Haugalandrådet IPR» og dei 
naudsynte endringane i selskapsavtalen for Haugaland Vekst IKS, dagsett 11. august 2023, 
slik dei ligg ved saka. 

2. Sveio kommunestyre bed rådmannen koma attende til kommunestyret med framlegg til 
eigarstrategi for Haugaland Vekst IKS. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ordskiftet for sakene KOM-116/23 og KOM-117/23 blei tatt under eitt.  

På spørsmål frå Mikal M. Hovda (H) på kvifor det er nokon forskjellar i samarbeidsavtalane før 
høvesvis Haugaland Vekst og Region Sunnhordland, viste rådmannen til at dette kan skuldast 
historiske grunnar, då høvesvis Hauglandsrådt og Sunnhordlandsrådet har utvikla delvis forskjellige 
arbeidsmåtar og prosessar. 

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 116/23 Vedtak: 
 

1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek «Samarbeidsavtale for Haugalandrådet IPR» og dei 
naudsynte endringane i selskapsavtalen for Haugaland Vekst IKS, dagsett 11. august 2023, 
slik dei ligg ved saka. 

2. Sveio kommunestyre bed rådmannen koma attende til kommunestyret med framlegg til 
eigarstrategi for Haugaland Vekst IKS. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg. 

 
FOR - 135/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 
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1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek «Samarbeidsavtale for Haugalandrådet IPR» og dei 
naudsynte endringane i selskapsavtalen for Haugaland Vekst IKS, dagsett 11. august 2023, 
slik dei ligg ved saka. 

2. Sveio kommunestyre bed rådmannen koma attende til kommunestyret med framlegg til 
eigarstrategi for Haugaland Vekst IKS. 

 

 
 
117/23 Godkjenning av selskapsavtale for Region Sunnhordland IKS og 
samarbeidsavtale for Sunnhordlandsrådet IPR 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek at det blir oppretta to rettssubjekt: 

2. Region Sunnhordland IKS (tidlegare Samarbeidsrådet for Sunnhordland IKS / 
Sunnhordlandsrådet IKS). 

3. Sunnhordlandsrådet IPR. 

4. Sveio kommunestyre vedtek «Selskapsavtale for Region Sunnhordland IKS» og 
«Samarbeidsavtale for Sunnhordlandsrådet IPR» slik det går fram av saksframlegget og 
vedlegga til saka. 

5. Sveio kommunestyre godkjenner den økonomiske fordelinga mellom Region Sunnhordland 
IKS og Sunnhordlandsrådet IPR, slik det går fram av saksframlegget. Det vil seia at 25 % av 
totalsummen som kommunane årleg betaler inn til Region Sunnhordland IKS og 
Sunnhordlandsrådet IPR, er øyremerkt Sunnhordlandsrådet IPR. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ordskiftet for sakene KOM-116/23 og KOM-117/23 blei tatt under eitt.  

På spørsmål frå Mikal M. Hovda (H) på kvifor det er nokon forskjellar i samarbeidsavtalane før 
høvesvis Haugaland Vekst og Region Sunnhordland, viste rådmannen til at dette kan skuldast 
historiske grunnar, då høvesvis Hauglandsrådt og Sunnhordlandsrådet har utvikla delvis forskjellige 
arbeidsmåtar og prosessar. 

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 117/23 Vedtak: 
 

1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek at det blir oppretta to rettssubjekt: 

2. Region Sunnhordland IKS (tidlegare Samarbeidsrådet for Sunnhordland IKS / 
Sunnhordlandsrådet IKS). 
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3. Sunnhordlandsrådet IPR. 

4. Sveio kommunestyre vedtek «Selskapsavtale for Region Sunnhordland IKS» og 
«Samarbeidsavtale for Sunnhordlandsrådet IPR» slik det går fram av saksframlegget og 
vedlegga til saka. 

5. Sveio kommunestyre godkjenner den økonomiske fordelinga mellom Region Sunnhordland 
IKS og Sunnhordlandsrådet IPR, slik det går fram av saksframlegget. Det vil seia at 25 % av 
totalsummen som kommunane årleg betaler inn til Region Sunnhordland IKS og 
Sunnhordlandsrådet IPR, er øyremerkt Sunnhordlandsrådet IPR. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg.  

 
FOR - 121/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret:  

1. Kommunestyret i Sveio kommune vedtek at det blir oppretta to rettssubjekt: 

2. Region Sunnhordland IKS (tidlegare Samarbeidsrådet for Sunnhordland IKS / 
Sunnhordlandsrådet IKS). 

3. Sunnhordlandsrådet IPR. 

4. Sveio kommunestyre vedtek «Selskapsavtale for Region Sunnhordland IKS» og 
«Samarbeidsavtale for Sunnhordlandsrådet IPR» slik det går fram av saksframlegget og 
vedlegga til saka. 

5. Sveio kommunestyre godkjenner den økonomiske fordelinga mellom Region Sunnhordland 
IKS og Sunnhordlandsrådet IPR, slik det går fram av saksframlegget. Det vil seia at 25 % av 
totalsummen som kommunane årleg betaler inn til Region Sunnhordland IKS og 
Sunnhordlandsrådet IPR, er øyremerkt Sunnhordlandsrådet IPR. 

  

 
 
 
118/23 Heilskapleg ROS-analyse for Sveio kommune 2023 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

I medhald av krav om heilskapleg ROS-analyse i §14 i Sivilbeskyttelsesloven blir Heilskapleg ROS-
analyse for Sveio kommune vedteken som framlagt av rådmannen. 
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06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Protokolltilførsel frå Arne Valen (Sp):  

Kommunestyret ber Sveio kommune bruka sitt pådrivaransvar overfor Statens vegvesen for å greia ut 
om Valevåg–Skjærsholmane er aktuell beredskapsløysing for transport ved lengre stenging av 
Bømlafjordtunnelen og få klargjort om teknisk standard på ferjeleiet i Valevåg er tilpassa dagens 
ferjer. Sveio kommune tar initiativ i samarbeid med Bømlo kommune overfor Vestland fylke og 
Statens vegvesen for å få vurdert eksisterande ferjesamband Buavåg–Langevåg som beredskapsveg. 

*** 

Leif Tore Haukås (FrP) kommenterte at det allereie ligg føre ein beredsksplan hos vegmyndigheitene 
kor Valevåg ferjeleie vil bli brukt, og at Buavåg ferjeleie vil vera for lite til å ta unna trafikken i eit slikt 
tilfelle med stenging av tunnelen.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 118/23 Vedtak: 
 

1. I medhald av krav om heilskapleg ROS-analyse i §14 i Sivilbeskyttelsesloven blir Heilskapleg 
ROS-analyse for Sveio kommune vedteken som framlagt av rådmannen. 

2. Plandokumentet blir oppdatert i tråd med merknadar frå Leif T. Haukås fremma i hovudutval 
teknisk/næring. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Framlegg frå ordførar til tilleggspunkt:  

Plandokumentet blir oppdatert i tråd med merknadar frå Leif T. Haukås fremma i hovudutval 
teknisk/næring. 

Røysting:  

Hovudutval teknisk/næring si tilråding blei røysta over saman med framlegget frå ordførar. 
Resultatet blei samrøystes for.  

 
FOR - 122/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

1. I medhald av krav om heilskapleg ROS-analyse i §14 i Sivilbeskyttelsesloven blir Heilskapleg 
ROS-analyse for Sveio kommune vedteken som framlagt av rådmannen. 
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2. Plandokumentet blir oppdatert i tråd med merknadar frå Leif T. Haukås fremma i hovudutval 
teknisk/næring. 

  

 
16.10.2023 Hovudutval teknisk/næring 
 
Behandling 
 
Leif Tore Haukås påpeika at Bråtveit natur- og kulturbarnehage er nedlagt. Vidare er ikkje 
kommunane Etne og Suldal lenger ein del av Haugaland brann og redning IKS, og Vindafjord og Ølen 
er éin kommune; Vindafjord. 

Samrøystes som framlagt av rådmannen. 

 
 

 
HTN - 056/23 Vedtak: 
 
Tilråding til formannskapet: 

I medhald av krav om heilskapleg ROS-analyse i §14 i Sivilbeskyttelsesloven blir Heilskapleg ROS-
analyse for Sveio kommune vedteken som framlagt av rådmannen. 

 

 
 
119/23 Kommunedelplan Sveio sentrum – Vedtak 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

I medhald av §11-15 i plan og bygningslova blir kommunedelplan for Sveio sentrum vedteke som 
framlagt av rådmannen. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Framlegg frå Asle G. Halleraker (TvF) til tilleggspunkt: 

Rådmannen blir bedd om å komma tilbake med ei evaluering av prosessen rundt 
sentrumsplanarbeidet, og peika på konkrete læringspunkt etter lanarbeidsprosessen. Kommunestyret 
ønsker at denne evalueringa skal vera eit samarbeid mellom kommuneadministrasjonen og 
hovudutval teknisk/næring. 
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Fleire, inkludert forslagsstillar, understreka at denne evalueringa ikkje skal vera ressurskrevjande, 
men gjerast på enkelt vis.  

Røysting:  

Det blei først røysta over formannskapet si tilråding. Denne blei samrøystes vedtatt.  

Det blei deretter røysta framlegget frå Halleraker (TVF). Dette blei samrøystes vedtatt.  

  

 
KOM - 119/23 Vedtak: 
 

1. I medhald av §11-15 i plan og bygningslova blir kommunedelplan for Sveio sentrum vedteke 
som framlagt av rådmannen. 

2. Rådmannen blir bedd om å komma tilbake med ei evaluering av prosessen rundt 
sentrumsplanarbeidet, og peika på konkrete læringspunkt etter 
planarbeidsprosessen. Kommunestyret ønsker at denne evalueringa skal vera eit samarbeid 
mellom kommuneadministrasjonen og hovudutval teknisk/næring. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som hovudutval teknisk/næring si tilråding.  

 
FOR - 123/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

I medhald av §11-15 i plan og bygningslova blir kommunedelplan for Sveio sentrum vedteke som 
framlagt av rådmannen. 

  

16.10.2023 Hovudutval teknisk/næring 
 
Behandling 
 
Samrøystes som framlagt av rådmannen. 
 

 
HTN - 064/23 Vedtak: 
 
Tilråding til formannskapet: 

I medhald av §11-15 i plan og bygningslova blir kommunedelplan for Sveio sentrum vedteke som 
framlagt av rådmannen. 



 

Side 16 av 38 
 

 
 
120/23 Møteplan 2024 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteplan for 2024, slik planen ligg føre, blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ingen tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding. 

 
KOM - 120/23 Vedtak: 
 

1. Møteplan for 2024 blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024, slik han ligg føre med endring som 
følger av pkt. 2. 

2. Felles informasjonsmøte for formannskapa på Haugalandet 16. februar i regi av 
Sunnhordlandsrådet blir lagd inn i møteplanen.  

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Framlegg frå ordførar til tilleggspunkt: 

Felles informasjonsmøte for formannskapa på Haugalandet 16. februar i regi av Sunnhordlandsrådet 
blir lagd inn i møteplanen.  

Røysting: Hovudutvala si tilråding blei røysta over saman med ordførar sitt framlegg. Resultatet blei 
samrøystes for.  

 
FOR - 124/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

1. Møteplan for 2024 blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024, slik han ligg føre med endring som 
følger av pkt. 2. 

2. Felles informasjonsmøte for formannskapa på Haugalandet 16. februar i regi av 
Sunnhordlandsrådet blir lagd inn i møteplanen.  

  



 

Side 17 av 38 
 

 
16.10.2023 Hovudutval teknisk/næring 
 
Behandling 
 
Samrøystes som framlagt av rådmannen. 

 
HTN - 060/23 Vedtak: 
 
Tilråding til formannskapet: 

Møteplan for 2024, slik planen ligg føre, blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024.  
 

 
16.10.2023 Hovudutval oppvekst/kultur 
 
Behandling 
 
Ingen tok ordet i saka. 

Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg.  
 

 
HOK - 039/23 Vedtak: 
 
Hovudutval oppvekst/kultur si tilråding til kommunestyret: 

Møteplan for 2024, slik planen ligg føre, blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024.  
 

 
16.10.2023 Hovudutval helse/omsorg 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg.  

 
HHO - 030/23 Vedtak: 
 
Hovudutval helse/omsorg si tilråding til formannskapet: 

Møteplan for 2024, slik planen ligg føre, blir gjort gjeldande frå 1. januar 2024.  
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121/23 Nyskapande aktivitetanlegg – Vegen vidare 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg». 

2. Tilrådingane frå Link Arkitektur AS Bergen, både i «Rapport Mulighetsstudie» og i 
«Anbefaling om entrepriseform – Aktivitetsanlegg i Sveio» skal vere førande i arbeidet.   

3. Endeleg tilråding om utbygging skal leggast fram til politisk behandling før sommaren 2024, 
saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

4. Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av kr 1 million øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Framlegg frå John Kristian Økland (H) til vedtak på vegner av Høgre, FrP, KrF og Sp: 

Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgande plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein «fotballhall» 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-ar-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Dette initiativet skal 
fortrinnsvis realiserast av brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra 
med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024. 

3. Rådmannen blir bedd om å i neste møteserie gi ei orientering om innhald og status på 
arbeidet som så langt er gjort på kommunestyret si siste bestilling knytt til nytt badeanlegg. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

Framlegget blei seinare trekt.  

Framlegg frå Linn Therese Erve (Ap) til nytt pkt. 3: 

Som ein del av utviding av sentralidrettsanlegget, skal rådmannen arbeida vidare med realisering av 
badeanlegg etter tidlegare vedtatte kostnadsrammer. Sak blir lagd fram for kommunestyret første 
møteserie 2024. 
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Framlegget blei seinare trekt.  

Framlegg frå Asle Georg Halleraker (TvF) til vedtak: 

Punkt 1: Nyskapande aktivitetsanlegg – ombygging av Vigdartun 

Forslaga frå Link Arkitektur scenario 1 «Minst mulig endring» og scenario 2 «Maksimal 
måloppnåelse», blir arbeidd med vidare fram mot endeleg tilråding sommaren 2024 saman med 
kostnadsoverslag og finansieringsplan innan juni 2024 for begge alternativa. 

Punkt 2: Fotballhall 2a / idrettshall 2b / innebygd kunstgrasbane 3c 

a) Fotballhall som ein 9-ar-bane. Fotballhallen skal fortrinnsvis realiserast av dei organisasjonane som 
er brukarar av hallen. Her bør ein vurdera ein lokasjon nord for noverande kunstgrasbane. 
Kommunen vil bidra med økonomisk støtte etter søknad. Rådmannen blir bedd om å laga ei 
kartskisse som viser korleis ein fotballhall som inneheld ein 9-ar-bane kan bli plassert i området 
sentralidrettsanlegget, videre ber ein òg om at det blir laga ei kartskisse som viser hallen plassert i 
området som i sentrumsplanen er definert som BN3/BN4 – nord for noverande kunstgrasbane. 

b) Idrettshall (25 x 40), der den eine tredjedelen skal vera dedikert karate/fleirbruk i kombinasjon 
med noverande Vigdartun. Idrettshallen skal fortrinnsvis realiserast av dei organisasjonane som er 
brukarar av hallen. Kommunen vil bidra med økonomisk støtte etter søknad. 

c) Ber rådmannen i ei eiga sak om å undersøka eit tiltak der ein bygger inn noverande kunstgrasbane. 
Kommunestyret ber rådmannen legga frem eit notat om dette i første møteserie 2024.  

Kommunen kan, etter søknad, gi et starttilskot som fortrinnsvis skal gå til utarbeiding av 
arkitektteikningar av anlegga. Starttilskotet blir trekt frå kommunen si økonomiske støtte til anlegget, 
når slik søknad blir fremma.  

Bakgrunnen for punkt 2 i vedtaket er kommunestyret sitt ønske om å motivera og legga til rette for 
at organisasjonar skal bygga og drifta egne anlegg.  

Kommunestyret sitt vedtak i sak KOM-030/23 Klage på gebyr for byggesaktenester – Gnr. 7, bnr. 8. 
Kommunestyret ber rådmannen legga fram ei sak som omhandlar retningslinjer for kommunalt 
tilskot til frivillige lag og organisasjonar i samband med nybygg, utviding og rehabilitering av bygg og 
anlegg. 

Retningslinjer må beskriva kva nybygg, utviding og rehabilitering av bygg og anlegg dei skal gjelda for, 
og kva kostnadsarter som skal inngå i grunnlaget for det kommunale tilskotet, og kva rutinar 
prosjektet må følga for at det skal vera godkjent for støtte. Retningslinjene må òg beskriva om og når 
prosjektet må ha politisk godkjenning. 

Punkt 3: Ny veg og trafikksikringstiltak 

Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Vardehaugen/knausen må planerast og steinen må enten 
seljast eller brukast til andre kommunale investeringsprosjekt. Ein ber rådmannen om 
reguleringsplan for området og ei sak til endeleg godkjenning til tredje møteserie 2024. 

Punkt 4: Badeanlegg 

Badeanlegget blir arbeidd med vidare innanfor vedtatt økonomisk ramme for driftstilskot avgrensa til 
1 % av Sveio kommune sitt totale driftsbudsjett. Målet er å framskaffe eit realiserbart anlegg med 
attraktivitet som står i samsvar med innsatsfaktorane. 
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Kommunestyret ber rådmannen legge fram ei sak om dette i første møteserie etter nyåret. 

Kostnaden med vidare planlegging av punkta over skal dekkast av 1 million kroner øyremerka 
formålet i revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

Punkt 3 og 4 blei seinare trekt og erstatta av eit anna framlegg til vedtak.  

Framlegg frå John Kristian Økland (H) til vedtak på vegner av Høgre, FrP, KrF og Sp: 

Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgande plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein «fotballhall» 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-ar-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Det kan òg vurderast å bygga 
tak over eksisterande kunstgrasbane. Initiativet knytt til fotballhall skal realiserast av 
brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024. 

3. Rådmannen blir bedd om å i neste møteserie gi ei orientering om innhald og status på 
arbeidet som så langt er gjort på kommunestyret si siste bestilling knytt til nytt badeanlegg. 

4. Rådmannen blir bedd om å laga ei kartskisse som viser korleis ein fotballhall som inneheld 
ein 9-ar-bane kan bli plassert i området sentralidrettsanlegget. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

Framlegg frå Asle Georg Halleraker (TvF) til nytt pkt. 3 og 4 på vegner av TvF og Ap: 

Punkt 3: Badeanlegg 

Badeanlegget blir modna vidare innanfor vedtatt økonomisk ramme for driftstilskot avgrensa til 1 % 
av Sveio kommune sitt totale driftsbudsjett. Målet er å framskaffa eit realiserbart anlegg med 
attraktivitet som står i samsvar med innsatsfaktorane. Kostnaden med vidare planlegging av punkta 
over skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 
2023. 

Punkt 4: Kartskisse 

Rådmannen blir bedd om å laga ei kartskisse for heile området som viser korleis ein fotballhall (9-ar-
bane), idrettshall og badeanlegg som kan bli plassert i området sentralidrettsanlegget. Vidare ber ein 
òg om at det blir laga ei kartskisse som viser hallen plassert eksempelvis i området som i 
sentrumsplanen er definert som BN3/BN4 – nord for noverande kunstgrasbane. 

Kommunestyret ber rådmannen legga fram ei sak om dette i første møteserie etter nyåret. 

*** 

Røysting:  
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Det blei først røysta over formannskapet si tilråding. Resultatet blei samrøystes mot. 

Framlegga frå Halleraker (TvF) og Økland (H) blei sett opp mot kvarandre, og blei røysta over 
punktvis. Punkta frå Økland (H) sitt framlegg blei vedtatt, med følgande røysteresultat:  

Innleiande tekst og punkt 1 blei vedtatt med 22 mot 3 røyster (mindretalet: TvF og MDG).  

Punkt 2 blei vedtatt med 23 mot 2 røyster (mindretalet: TvF). 

Punkt 3 blei vedtatt med 17 mot 8 røyster (mindretalet: TvF, SV og Ap) 

Punkt 4 og avsluttande tekst blei vedtatt med 18 mot 7 røyster (mindretalet: TvF og Ap). 

 
KOM - 121/23 Vedtak: 
Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgande plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein «fotballhall» 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-ar-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Det kan òg vurderast å bygga 
tak over eksisterande kunstgrasbane. Initiativet knytt til fotballhall skal realiserast av 
brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024. 

3. Rådmannen blir bedd om å i neste møteserie gi ei orientering om innhald og status på 
arbeidet som så langt er gjort på kommunestyret si siste bestilling knytt til nytt badeanlegg. 

4. Rådmannen blir bedd om å laga ei kartskisse som viser korleis ein fotballhall som inneheld 
ein 9-ar-bane kan bli plassert i området sentralidrettsanlegget. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

 

 

 

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Linn Therese Erve (Ap) fremma forslag om at sak om badeanlegg skal komma tilbake til 
kommunestyret til andre møteserie 2024. Rådmannen viste til at ein kan gi ei orientering i 
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førstkommande kommunestyre, og etter innspel frå Erve røysta formannskapet derfor ikkje over 
framlegget.  

Røysting: Samrøystes som hovudutval teknisk/næring si tilråding.  

 
FOR - 125/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgende plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan. 

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein fotballhall 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-er-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun, men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Dette initiativet skal 
fortrinnsvis realiserast av brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra 
med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024. 

3. Badeanlegg blir modna vidare innanfor vedtatt økonomisk ramme for driftstilskot avgrensa 
til 1 % av Sveio kommune sitt totale driftsbudsjett. Målet er å framskaffa eit realiserbart 
anlegg med attraktivitet som står i samsvar med innsatsfaktorane. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

 
16.10.2023 Hovudutval oppvekst/kultur 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Framlegg til vedtak frå John Kr. Økland (H) på vegner av Høgre, FrP, KrF og Sp: 

Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgende plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan.     

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein fotballhall 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-er-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun, men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Dette initiativet skal 
fortrinnsvis realiserast av brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra 
med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
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sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024.     

3. Badeanlegg blir modna vidare innanfor vedtatt økonomisk ramme for driftstilskot avgrensa 
til 1 % av Sveio kommune sitt totale driftsbudsjett. Målet er å framskaffa eit realiserbart 
anlegg med attraktivitet som står i samsvar med innsatsfaktorane. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

Røysting: Rådmannen sitt framlegg blei sett opp mot framlegget frå Økland (H). Resultatet blei 
samrøystes i favør av sistnemnde. 

 
HOK - 040/23 Vedtak: 
 
Hovudutval oppvekst/kultur si tilråding til formannskapet:  

Rådmannen får i oppdrag å utgreia vidare etablering av «Nyskapande aktivitetsanlegg» basert på 
følgende plan for framdrift: 

1. Forslaga frå Link Arkitektur scenario 2 «Maksimal måloppnåelse» blir modna vidare fram mot 
endeleg tilråding sommaren 2024 saman med kostnadsoverslag og finansieringsplan.     

2. Som ein del av utviklinga av nyskapande aktivitetsanlegg skal det etablerast ein fotballhall 
som kvalifiserer til spelemidlar tilsvarande maksimalt ein 9-er-bane. Hallen skal ha 
fleirbrukspotensiale og kan, dersom det vurderast hensiktsmessig, plasserast separat frå 
Vigdartun, men framleis som ein del av sentralidrettsanlegget. Dette initiativet skal 
fortrinnsvis realiserast av brukarane av hallen i samarbeid med kommunen, som vil bidra 
med økonomisk støtte. 
Kommunen vil i samband med denne saka samordna realisering av ny tilkomstveg til 
sentralidrettsanlegget og Sveio skule. Endeleg tilråding med plan for utvikling, driftsmodell, 
kostnadsoverslag, finansieringsplan og kommunal støtte planleggast til desember 2024.     

3. Badeanlegg blir modna vidare innanfor vedtatt økonomisk ramme for driftstilskot avgrensa 
til 1 % av Sveio kommune sitt totale driftsbudsjett. Målet er å framskaffa eit realiserbart 
anlegg med attraktivitet som står i samsvar med innsatsfaktorane. 

Kostnaden med vidare planleggingsarbeid skal dekkast av 1 million kroner øyremerka formålet i 
revidert budsjett for 2023, vedtatt juni 2023. 

 
 
122/23 Planprogram – Bustadsosial handlingsplan 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Planprogram for bustadsosial handlingsplan vert vedteke. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
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Ingen tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 122/23 Vedtak: 
 
Planprogram for bustadsosial handlingsplan vert vedteke. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som hovudutval helse/omsorg si tilråding. 

 
FOR - 126/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Planprogram for bustadsosial handlingsplan vert vedteke. 

  

 
16.10.2023 Hovudutval helse/omsorg 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg.  

 
HHO - 031/23 Vedtak: 
 
Hovudutval helse/omsorg si tilråding til formannskapet: 

Planprogram for bustadsosial handlingsplan vert vedteke. 
 

 
 
 
 
 
 
123/23 Rullert kommunedelplan for kulturmiljø til høyring 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir lagt til høyring slik han ligg føre. 
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06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 

Fleire tok ordet i saka.  

Framlegg frå Leif Tore Haukås (FrP) til tilleggspunkt på vegner av FrP, Høgre, KrF og Sp:  

Omsynsone 570_33A ved Løkjavegen blir endra ved at sørleg avgrensing blir flytta nord for løa, slik at 
areal sett av til bustadar i sentrumsplanen kjem utanfor omsynsona. 

Olav Østebø Olsen (SV) fremma rådmannen sitt framlegg til vedtak.  

Røysting: 

Rådmannen sitt framlegg blei sett opp mot tilrådinga frå formannskapet. Sistnemnde blei vedtatt 
med 23 mot 2 røyster. Mindretalet: SV og MDG. 

Det blei deretter røysta over framlegget frå Haukås (FrP). Dette blei vedtatt med 23 mot 2 røyster. 
Mindretalet: SV og MDG. 

 
KOM - 123/23 Vedtak: 
 

1. Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i 
tråd med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR-096/23, pkt. 2 a. Jamfør 
vedtatte retningslinjer for kommuneplan 2023–2035, kor det står at «omsynssonene kan 
reduserast til minimum». 

2. Omsynssone for kulturmiljø som dekker uregulert næringsareal i Mølstrevåg blir tatt ut av 
planen. 

3. Omsynsone 570_33A ved Løkjavegen blir endra ved at sørleg avgrensing blir flytta nord for 
løa, slik at areal sett av til bustadar i sentrumsplanen kjem utanfor omsynsona. 

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Tilrådingane frå høvesvis hovudutval oppvekst/kultur og hovudutval teknisk/næring blei 
sett opp mot kvarandre. Resultatet blei samrøystes i favør av sistnemnde.  

 
FOR - 129/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

1. Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i 
tråd med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR - 096/23 pkt. 2 a. 



 

Side 26 av 38 
 

Jamfør vedtekne retningsliner for kommuneplan 2023 – 2035, der det står at 
«omsynssonene kan reduserast til minimum». 

2. Omsynssone for kulturmiljø som dekker uregulert næringsareal i Mølstrevåg tas ut av planen. 

 
16.10.2023 Hovudutval teknisk/næring 
 
Behandling 
 
Før møtet blei det halde ei felles orientering saman med hovudutval oppvekst/kultur (HOK) om 
kommunedelplanen for kulturmiljø. Orienteringa var ved Ellen Urheim Tveit og blei halden i 
kommunestyresalen kl. 1700-1730. 

Før handsaminga av saka stilte representantane Mikal Møller Hovda, Leif Tore Haukås og Anne Lise 
Økland spørsmål ved eigen habilitet. Grethe Lier Alne blei utpeika til setjeleiar i handsaminga av 
habilitetsspørsmåla, og dei tre representantane forlét møtet då habiliteten deira blei drøfta. Eit 
samla HTN kom fram til at ingen av dei tre representantane var inhabile, og dei kunne igjen ta plass i 
møtet. 

Framlegg til nytt vedtak frå Grethe Lier Alne: 

Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i tråd 
med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR - 096/23 pkt. 2 a. Jamfør vedtekne 
retningsliner for kommuneplan 2023 – 2035, der det står at «omsynssonene kan reduserast til 
minimum». 

Framlegg til tilleggspunkt (pkt. nr. 2) frå Leif Tore Haukås: 

Omsynssone for kulturmiljø som dekker uregulert næringsareal i Mølstrevåg tas ut av planen. 

Møtet blei heva kl. 1845-1847 medan framlegga til vedtak blei ferdigformulerte. 

Som framlagt av Grethe Lier Alne med tilleggspunkt (pkt. nr. 2) frå Leif Tore Haukås mot to røyster. 
Mindretal: Olav Østebø Olsen (SV) og Anne Lise Økland (AP). 

 
HTN - 063/23 Vedtak: 
 
Tilråding til formannskapet: 

1. Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i 
tråd med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR - 096/23 pkt. 2 a. 
Jamfør vedtekne retningsliner for kommuneplan 2023 – 2035, der det står at 
«omsynssonene kan reduserast til minimum».     

2. Omsynssone for kulturmiljø som dekker uregulert næringsareal i Mølstrevåg tas ut av planen. 
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16.10.2023 Hovudutval oppvekst/kultur 
 
Behandling 
 
Fleire tok ordet i saka.  

Framlegg til vedtak frå John Kr. Økland (H) på vegner av Høgre, FrP, KrF og Sp:  

Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i tråd 
med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR-096/23, pkt. 2 a. Jf. vedtatte 
retningslinjer for kommuneplan 2023–2035, kor det står at «omsynssonene kan reduserast til 
minimum». 

Røysting: Rådmannen sitt framlegg blei sett opp mot framlegget frå Økland (H). Resultatet blei 
samrøystes i favør av sistnemnde.  

 
HOK - 042/23 Vedtak: 
 
Hovudutval oppvekst/kultur si tilråding til formannskapet:  

Før utkastet til ny kommunedelplan for kulturmiljø blir sendt på høyring, må planen endrast i tråd 
med formannskapet sitt vedtak i møte 26. juni 2023, sak FOR-096/23, pkt. 2 a. Jf. vedtatte 
retningslinjer for kommuneplan 2023–2035, kor det står at «omsynssonene kan reduserast til 
minimum». 

 
 
124/23 Ryvarden kulturfyr KF – Tertialrapport 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret tar tertialrapport pr. 31. august 2023 for Ryvarden kulturfyr KF til orientering. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ingen tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 124/23 Vedtak: 
 
Kommunestyret tar tertialrapport pr. 31. august 2023 for Ryvarden kulturfyr KF til orientering. 
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23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg. 

 
FOR - 130/23 Vedtak: 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Kommunestyret tar tertialrapport pr. 31. august 2023 for Ryvarden kulturfyr KF til orientering. 

 
 
125/23 Finansrapportering 2. tertial 2023  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret tar vedlagte finansrapport 2. tertial 2023 – Sveio kommune til etteretning. 

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ingen tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 125/23 Vedtak: 
 
Kommunestyret tar vedlagte finansrapport 2. tertial 2023 – Sveio kommune til etterretning. 

  

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg. 

 
FOR - 131/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Kommunestyret tar vedlagte finansrapport 2. tertial 2023 – Sveio kommune til etterretning. 
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126/23 Tertialrapport pr. 31.08.23 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Tertialrapport for perioden 01.01.2023 – 31.08.2023 vert tatt til etterretning 

  

  

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Arne Valen (Sp) gav nokon kommentarar til rammeområda for habilitering og pleie og omsorg.  

Røysting: Samrøystes som formannskapet si tilråding.  

 
KOM - 126/23 Vedtak: 
 
Tertialrapport for perioden 01.01.2023–31.08.2023 vert tatt til etterretning. 

 

 
23.10.2023 Formannskapet 
 
Behandling 
 
På spørsmål frå John Kr. Økland (H) viste rådmannen til ein ikkja har klare indikasjonar på auka 
inntekter, og  at ein går mot negativt resultat.  

Røysting: Samrøystes som rådmannen sitt framlegg.  

 
FOR - 132/23 Vedtak: 
 
Formannskapet si tilråding til kommunestyret: 

Tertialrapport for perioden 01.01.2023–31.08.2023 vert tatt til etterretning 

 
 
127/23 Val av representantar til folkevalde og andre organ 2023–2027 
 
Ordføraren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vel følgande representantar til følgande organ for perioden 2023–2027: 

... 

  

 



 

Side 30 av 38 
 

06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
Forslag til vara til interkommunalt idrettsutval, foreslått av Linn Therese Erve, Arbeiderpartiet 
Kristian Haaland som personleg vara. 

 
Framlegg frå Linn Therese Erve (Ap):  

Personleg vararepresentant for Lars Petter Lie i interkommunalt idrettsutval: Kristian Haaland. 

Røysting: 

Det blei røysta over valutvalet si innstillig og framlegget frå Erve (Ap) samla. Resultatet blei 
samrøystes for.  

 
KOM - 127/23 Vedtak: 
Kommunestyret vel representantar og kandidatar til folkevalde og andre organ for perioden 2023–
2027 slik det kjem fram av saka med vedlegg. 

 
06.11.2023 Valutvalet 
 
Behandling 
 
Innstillinga til kommunestyret er samrøystes.  

 
VUT - 010/23 Vedtak: 
Valutvalet si innstilling til kommunestyret ligg som vedlegg til saka.  

 
23.10.2023 Valutvalet 
 
Behandling 
 
Innstillinga til kommunestyret er samrøystes.  

Der det kjem fram av oversikta (som blir lagd ved saka) at det er lagd fram alternativt framlegg, blei 
det ikkje røysta over framlegga i valutvalet.  

 
VUT - 004/23 Vedtak: 
Valutvalet si innstilling til kommunestyret ligg som vedlegg til saka.  

 
 
 
128/23 Val av eldreråd 2023–2027 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 

SVEIO ELDRERÅD 2023–2027 
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Medlemmer 

1. ... 

2. ... 

3. ... 

4. ... 

5. ... 

Varamedlemmer 

... 

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Framlegg frå John Kristian Økland (H) til vedtak, på vegner av Høgre, FrP, KrF og Sp: 

Medlemmer: 

1. John Gustav Eilerås 

2. Helge Matre 

3. Solfrid Lier Habbestad 

4. Helge Bertin Sveen 

5. Rakel Dorthea Øyerhamn 

Varamedlemmer: 

1. Aslaug Kinn 

2. Mathias Vikse 

3. Margrethe Vikse 

4. Einar Toralf Halleland 

5. Martin Gerhard Haugland 

Framlegg frå Asle Georg Halleraker (TvF) til vedtak:  

Medlemmer: 

1. John Gustav Eilerås 

2. Helge Matre 

3. Solfrid Lier Habbestad 

4. Mathias Vikse 

5. Rakel Dorthea Øyerhamn 

Varamedlemmer: 
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1. Aslaug Kinn 

2. Margrethe Vikse 

3. Helge Bertin Sveen 

4. Einar Toralf Halleland 

5. Martin Gerhard Haugland 

Røysting: 

Framlegga frå Økland (H) og Halleraker (TvF) blei sett opp mot kvarandre. Resultatet blei 18–7 i favør 
av førstnemnde. Mindretalet: Ap og TvF. 

 
KOM - 128/23 Vedtak: 
SVEIO ELDRERÅD 2023–2027 

Medlemmer 

1. John Gustav Eilerås 
2. Helge Matre 
3. Solfrid Lier Habbestad 
4. Helge Bertin Sveen 
5. Rakel Dorthea Øyerhamn 

Varamedlemmer 

1. Aslaug Kinn 
2. Mathias Vikse 
3. Margrethe Vikse 
4. Einar Toralf Halleland 
5. Martin Gerhard Haugland 

 
23.10.2023 Valutvalet 
 
VUT - 005/23 Vedtak: 
 
Valutvalet innstiller ikkje til kommunestyret. 

 
02.10.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
John Kr. Økland (H) fremma utsettingsforslag.  

Røysting: Utsettingsforslaget blei samrøystes vedtatt.  

 
 

 



 

Side 33 av 38 
 

KOM - 107/23 Vedtak: 
Saka blir utsett til neste kommunestyremøte.  

 
 

 
 
 
129/23 Val av råd for personar med nedsett funksjonsevne 2023–2027 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 

SVEIO RÅD FOR PERSONAR MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 2023–2027 

Medlemmer 

1. ... 

2. ... 

3. ... 

4. ... 

5. ... 

Varamedlemmer 

... 

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Framlegg frå John Kristian Økland (H) til vedtak:  

Medlemmer: 

1. Magne Bergersen 

2. Gro Ragnhild Eileraas 

3. Dagfinn Fagerland Bjørge 

4. Kristian Eilerås 

5. Eva Basmo Kleppe 

Varamedlem: 

Turid Margrethe Hovda Bergersen 

Røysting: Samrøystes som Økland (H) sitt framlegg.  
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KOM - 129/23 Vedtak: 
 
SVEIO RÅD FOR PERSONAR MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 2023–2027 

Medlemmer 

1. Magne Bergersen 

2. Gro Ragnhild Eileraas 

3. Dagfinn Fagerland Bjørge 

4. Kristian Eilerås 

5. Eva Basmo Kleppe 

Varamedlem 

Turid Margrethe Hovda Bergersen 

  

 
23.10.2023 Valutvalet 
 
VUT - 006/23 Vedtak: 
Valutvalet innstiller ikkje til kommunestyret. 

 
02.10.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Rune Teikari (FrP) fremma utsettingsforslag.  

Røysting: Utsettingsforslaget blei samrøystes vedtatt.  

 
KOM - 108/23 Vedtak: 
 
Saka blir utsett til neste kommunestyremøte.  

 

 
 
130/23 Val til styret i Torger Torgersens legat 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 

MEDLEM I STYRET TIL TORGER TORGERSENS LEGAT 2023–2027 

... 
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06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som valutvalet si tilråding: 

 
KOM - 130/23 Vedtak: 
 
MEDLEM I STYRET TIL TORGER TORGERSENS LEGAT 2023–2027 

Carl Enoksen 

 
23.10.2023 Valutvalet 
 
Behandling 
 
Framlegg frå John Kristian Økland (H): Carl Enoksen 

Røysting: Samrøystes. 

 
VUT - 007/23 Vedtak: 
 
Valutvalet si tilråding til kommunestyret: 

MEDLEM I STYRET TIL TORGER TORGERSENS LEGAT 2023–2027 

Carl Enoksen 

 
 
131/23 Val til Region Sunnhordland IKS og Sunnhordlandsrådet IPR 2023–
2027 
 
Ordførar sitt framlegg til vedtak: 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR REGION SUNNHORDLAND 
IKS 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varaordførar Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. ... 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR I SUNNHORDLANDSRÅDET IPR 2023–2027: 

Fast medlem: ... 

Varamedlemmer: 

1. ... 
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2. ... 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR SUNNHORDLANDSRÅDET 
IPR 2023–2027: 

Fast medlem: ... 

Varamedlemmer: 

1. ... 

2. ... 

 
06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Røysting: Samrøystes som valutvalet si tilråding.  

 
KOM - 131/23 Vedtak: 
 
SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR REGION SUNNHORDLAND 
IKS 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varaordførar Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR I SUNNHORDLANDSRÅDET IPR 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varamedlem Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR SUNNHORDLANDSRÅDET 
IPR 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varaordførar Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 
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23.10.2023 Valutvalet 
 
Behandling 
 
Samrøystes innstilling frå valutvalet.  

 
VUT - 008/23 Vedtak: 
 
Valutvalet si tilråding til kommunestyret: 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR REGION SUNNHORDLAND 
IKS 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varaordførar Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR I SUNNHORDLANDSRÅDET IPR 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varamedlem Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 

SVEIO KOMMUNE SINE REPRESENTANTAR TIL REPRESENTANTSKAPET FOR SUNNHORDLANDSRÅDET 
IPR 2023–2027: 

Fast medlem: Ordførar André Mundal Haukås 

Varamedlemmer: 

1. Varaordførar Ruth Grethe Østebøvik Eriksen 

2. Linn Therese Erve 

  

 
 
133/23 Oppfølging av forvaltningsrevisjonsrapport – Planarbeid 
 
Kontroll- og kvalitetsutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Sveio kommunestyre tek rådmannen si tilbakemelding om oppfølging av 
forvaltningsrevisjonsrapporten «Planarbeid» til orientering. 
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06.11.2023 Kommunestyret 
 
Behandling 
 
Ingent tok ordet i saka.  

Røysting: Samrøystes som kontroll- og kvalitetsutvalet sitt framlegg til vedtak. 

 
KOM - 133/23 Vedtak: 
 
Sveio kommunestyre tek rådmannen si tilbakemelding om oppfølging av 
forvaltningsrevisjonsrapporten «Planarbeid» til orientering. 

  

 
 


